
Zápis šesté schůze kontrolního výboru ZO Ochoz u Brna 

 

konané v restauraci Verona v Ochozi u Brna dne 8. prosince 2020, v 18:00-20:00 hod. 

 

Přítomni: Ondřej Mlejnek, Jan Trávníček, Jana Hradská, Filip Kříž, Marek Koumal 

 

Členové uvedli svoje připomínky k zápisům ze zasedání ZO přiděleným ke kontrole na minulé 

schůzi KV. Jednalo se o zápisy z jednání ZO číslo 10/2019–5/2020. Drobné překlepy a chyby se 

v zápisech stále objevují. Například v zápise 2/2020 je uvedena kontrola usnesení přijatých na 

zasedání 2/2020 místo 1/2020 atp. Zapisovatelé a ověřovatelé zápisů by na to do budoucna 

měli dávat ještě větší pozor. Na základě připomínek členů výboru přijal kontrolní výbor 

následující usnesení: 

 

KV pověřuje předsedu KV, Ondřeje Mlejnka provedením kontroly usnesení zastupitelstva 

obce, která nebyla zkontrolována v rámci kontroly usnesení provedené na následujících 

zasedáních. Seznam těchto usnesení je uveden v následující tabulce: 

 

číslo 
usnesení obsah usnesení 

9/2019-08 
podání žádosti o dotaci na nádoby na svoz bioodpadu a 
papíru 

10/2019-04 směnná smlouva na pozemky 

12/2019-06 oprava komunikace tryskovou metodou 

14/2019-06 věcné břemeno 

14/2019-07 bezúplatný převod pozemků 

14/2019-08 převod pozemků 

14/2019-12 financování nadstandardu IDS JMK 

15/2019-17 kofinancování hledištní tribuny Divadelnímu spolku 

1/2020-09 nákup sekačky 

2/2020-09 přidělení obecních dotací spolkům 

5/2020-01 výběrové řízení na zpracování PD na přístavbu MŠ 

 

 

Zápisy z výborů a další dokumenty zmíněné v zápisech ze zasedání by měly být přílohou zápisu 

ze zasedání, a to i v zápisech vyvěšených v elektronické podobě na webových stránkách obce. 

Ne vždy tomu tak bylo. Například k zápisu číslo 10/2019 není přiložený zápis ze sportovního 

a školského výboru. Od roku 2020 nejsou potom zápisy z výborů k zápisům ze zasedání 

přikládány vůbec (zápisy 5/2020, 6/2020 a 7/2020), případně jsou u některých zápisů 



přiloženy jako zvláštní soubory (zasedání 1/2020, 2/2020, 9/2020 a 10/2020). KV doporučuje 

doplnění chybějících příloh zápisů ze zasedání ZO na webové stránky obce, a to aspoň formou 

samostatných PDF souborů ke stažení. 

Usnesení zastupitelstva obce by měla být formulována srozumitelně. Usnesení skládající se 

z více bodů je vhodnější rozdělit na více kratších usnesení. Jako příklad je možné uvést přijaté 

usnesení 11/2019-05 týkající se schválení pověření k pokračování projekčních prací na budově 

sokolovny a na přípojkách inženýrských sítí v areálu sokolovny, které není příliš srozumitelné. 

Kontrolní výbor doporučuje zastupitelstvu obce zvážit vzhledem k současným opatřením 

a epidemiologické situaci, která by mohla některým občanům bránit v osobní účasti 

na zasedání zastupitelstva obce, pořizování videozáznamů (nebo aspoň zvukových záznamů) 

ze zasedání zastupitelstva obce a jejich zveřejňování na webových stránkách obce, případně 

také streamování zasedání zastupitelstva obce. Nakonec v případě zápisů z mimořádného 

zasedání číslo 5/2020 je zvukový záznam na webových stránkách obce zveřejněn a zřejmě to 

nepředstavovalo žádný zásadní technický problém. 

KV připomíná, že zápisy ze zasedání zastupitelstva obce je nutné ze zákona vyhotovit 

nejpozději do deseti dnů od konání zasedání ZO, kdy by měly být dostupné k nahlédnutí 

na OÚ. KV dále doporučuje jejich zveřejňování na webových stránkách obce nejpozději týden 

před konáním následujícího řádného zasedání tak, aby se mohli občané snadno a včas 

informovat o usnesení, která byla na předchozím zasedání přijata. 

KV doporučuje zastupitelstvu obce uvádět v zápisech ze zasedání ZO v případě doplnění 

nového bodu programu také důvod, proč daný bod nebyl uveden ve zveřejněném programu 

a proč jej není možné zařadit až na následující zasedání. 

KV upozorňuje zastupitelstvo a vedení obce, že by měla být aktualizována stránka obecního 

webu s obecními vyhláškami a nařízeními. Jako poslední je zde uvedena vyhláška 1/2019 

o místním poplatku za svoz komunálního odpadu. Vyhláška číslo 1/2020, opět o místním 

poplatku za svoz komunálního odpadu, přijatá usnesením ZO číslo 2/2020-11 zde chybí.  

KV doporučuje u projednávaných veřejných zakázek v zápisech ze zasedání ZO uvádět 

předpokládanou hodnotu veřejné zakázky a jakým způsobem byla tato hodnota stanovena. 

Předpokládaná hodnota veřejné zakázky totiž určuje, zda se jedná o veřejnou zakázku malého 

rozsahu a pokud ano, tak do jaké kategorie bude daná zakázka zařazena z hlediska znění 

směrnice obce věnované zadávání VZMR. 

KV připomíná zastupitelstvu obce v souvislosti s přijetím usnesení 4/2020-05 o zadávání VZMR 

po ukončení nouzového stavu provést kontrolu VZMR, které nebyly v průběhu trvání 

nouzového stavu schváleny zastupitelstvem, a tyto zakázky dodatečně schválit. Případně by 

mělo být v zápisu uvedeno, že toto usnesení nebylo v praxi aplikováno. 

KV doporučuje zastupitelstvu obce zvážit, zda uvádět v zápisech ze zasedání ZO v případě 

hlasování, která nejsou jednomyslná, jména zastupitelů, jak kdo hlasoval (jmenovité 

hlasování).    



KV doporučuje zastupitelstvu obce zvážit obnovení dřívější praxe uvádění aktuálního stavu 

finančních prostředků na bankovních účtech obce v zápisech z každého řádného zasedání ZO. 

Členové kontrolního výboru si následujícím způsobem rozdělili ke kontrole zápisy ze zasedání 

ZO: M. Koumal: zápisy 6/2020 a 7/2020, F. Kříž zápisy 8/2020 a 9/2020, J. Hradská zápisy 

10/2020 a 11/2020, J. Trávníček zápisy 12/2020 a 1/2021, O. Mlejnek, zápisy 2/2021, 3/2021 

a 4/2021. 

 

Členové KV se ptali na průběh procesu schvalování veřejných obecních vyhlášek a roli 

Ministerstva vnitra ČR v tomto procesu. Dále se ptali na novelu přikazující obcím zveřejňovat 

elektronicky publikované materiály rovněž ve verzi umožňující převedení písma do řeči, což by 

mělo umožnit zpřístupnění těchto materiálů nevidomým spoluobčanům. V této souvislosti je 

zajímalo, jestli to způsobuje technické problémy například v souvislosti s větší náročností 

zveřejňování zápisů ze zasedání ZO a dalších dokumentů na webových stránkách obce. 

O. Mlejnek slíbil zjistit na tyto otázky odpovědi u starostky obce. 

 

Příští schůze kontrolního výboru se uskuteční v červnu 2021. Místo, přesné datum a čas schůze 

budou upřesněny s měsíčním předstihem. 

 

Zapsal: 

Ondřej Mlejnek 

 

Ověřil: 

Filip Kříž 

 

  

 

   

 


